
 

 

 
Kaupungin strategian tarkistaminen 
  
Khall 27.02.2024 § 42    
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Valmistelija Kaupunginjohtaja Juhana Juntunen puh. 044 725 5222. 

 
Kuntalain 37 §:n mukaan kuntastrategia on tarkistettava kerran 
valtuustokaudessa. Kaupunginvaltuusto on edellisen kerran käsitellyt strategiaa 
kokouksessaan 20.06.2022 §:n 51 kohdalla. Päivitys koski kansainvälistä 
yhteistyötä. Varsinaista strategian tarkistusta kuluneella valtuustokaudella ei ole 
vielä tehty. 
 
Kuntastrategia on kunnanvaltuuston hyväksymä strategia, josta kunnan kaikki 
keskeisin päätöksenteko, suunnittelu ja kehittäminen johdetaan. Kuntalain 37§ 
mukaisesti kunnassa on oltava kuntastrategia, jossa valtuusto päättää kunnan 
toiminnan ja talouden pitkän aikavälin tavoitteista. 
 
Arvioinnin ja seurannan tehtävänä on valvoa kunnan strategisten päämäärien 
toteutumista. Seurannan ja arvioinnin perustehtävinä on kertoa organisaation 
onnistuminen tehtäviensä hoitamisessa ja järjestämisessä ja toiminnan 
strategianmukaisuudessa. 
 
Kuntastrategian arvioinnissa prosessiin osallistuu kunnan valtuusto, joka 
keskittyy siihen, kuinka valtuusto on itse onnistunut toiminnassaan. Se on siten 
perusta korjaavalle päätöksenteolle ja uudelleen suuntaamiselle.  
 
Arviointi on strategian toteutumisen ja yleisesti ottaen kehittymisen edellytys. 
Strategisen arvioinnin perusta on arviointi- ja mittauskelpoiset strategiset 
tavoitteet. Seurannalla ja arvioinnilla ei kuitenkaan ole merkitystä, mikäli 
poikkeamiin ei reagoida.  
 
Strategian seuranta ja arviointi on luonnollisesti sitä helpompaa mitä selkeämmin 
strategian toteutumista kuvaavat mittarit ja niiden tavoitetasot on määritelty. 
Seurannalle on oltava järjestelmä, jossa on sovittu kuka tai mikä taho seuraa ja 
mitä, milloin raportoidaan ja mitä, milloin ja miten poikkeamiin reagoidaan jne. 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Juntunen Juhana 
 

Päätösehdotus 
 Kaupunginhallitus päättää käydä lähetekeskustelun Kuhmon kaupungin 

strategian tarkistamisen lähtökohdista ja tavoitteista. 
 

Päätös Kaupunginhallitus yksimielisesti hyväksyi kaupunginjohtajan päätösehdotuksen. 
 
 


